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Corné Leenders legt uit: ‘In veel bestekken 
wordt gevraagd naar PlanetProof. Logisch, maar 
er zit een enorme diversiteit in PlanetProof-
bedrijven. Sommige halen het met de hakken 
over de sloot, andere gaan voor een tien. Wij 
willen als bedrijf echt het duurzaamste jon-
getje van de klas zijn. We zijn er voorstander 
van om de verschillen tussen bedrijven veel 
uitgebreider mee te nemen in aanbestedingen. 
Bijvoorbeeld via een aangepast puntenstelsel 
voor PlanetProof.’

Aanbestedende diensten focussen zich nu – 
aldus Leenders en Houben – hoofdzakelijk op 
Skal als ze de inkoop van plantgoed willen 

verduurzamen. Houben: ‘Ook wij kweken sinds 
enkele jaren gedeeltelijk onder Skal, maar ik 
ben er vast van overtuigd dat de duurzaam-
heidswinst daarvan in de praktijk uiteindelijk 
veel lager is dan de winst van onze traditionele 
manier van werken. Als je ziet welke stappen 
wij hebben gezet: wij gebruiken incidenteel 
nog wat middelen tegen onkruid, maar verder 
bijna niets meer. En spuiten tegen onkruid zal 
in de zeer nabije toekomst alleen maar verder 
afnemen. We gaan steeds meer schoffelen en 
zijn daarnaast bezig met autonome werktuig-
dragers die maaien, eggen en schoffelen. Skal is 
natuurlijk fantastisch, maar is zelfs in het meest 
optimistische scenario maar een paar procent 
van de markt. De echte duurzaamheidswinst is 
daar niet te halen.’

Kippen
Leenders: ‘We zouden ook graag verder willen 
gaan met het inzetten van kippen om onkruid 
te bestrijden; alleen mogen wij niet meer dan 
250 kippen in dienst hebben. Als we daarvan 
afwijken, worden we beschouwd als intensieve 
veehouder.’ Houben: ‘Samenvattend ben ik van 
mening dat de overheid als opdrachtgever veel 
meer gericht zou moeten zijn op het belonen 
van innovaties op het gebied van duurzaam-
heid.’ Leenders: ‘Soms hebben dingen ronduit 
een tegenovergesteld effect. Nog steeds 
accepteert niemand onkruid in kluiten, en dat 
betekent toch echt dat wij moeten bestrijden.’ 
Houben vertelt over de afdeling van het bedrijf 
waar biologisch onder Skal gekweekt wordt: 
‘Daar wilden we onkruid bestrijden door af 
te dekken met Miscanthus. Het probleem 
was alleen dat er geen biologisch gekweekt 
Miscanthus-afstrooimateriaal op de markt is. 
Dat wordt nu dus speciaal geproduceerd.’

Martin Houben en Corné Leenders zijn respec-

tievelijk algemeen directeur en commercieel 

manager bij Boomkwekerij Udenhout. Zij zijn 

van mening dat bij aanbestedingen voor plant-

goed duurzaamheid nog altijd onvoldoende 

wordt meegenomen. ‘Het gaat nog steeds 

hoofdzakelijk om de laagste prijs.’
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